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Svar på fullmäktigefråga från Stefan 
Sundberg (SD) om medicinska 
flyktingar  
 
Stefan Sundberg (SD) har inkommit med en fullmäktigefråga om medicinska flyktingar. 
Frågan ska besvaras av Hälso- och sjukvårdsnämndens vice ordförande, Lennart Ledin (L).   
 
Stefan Sundberg frågar:   
- Ska svenska medborgare med svåra sjukdomar i Jämtland Härjedalen behöva emigrera 

till andra EU-länder för att få att kunna få ett normalt och värdigt liv?     
 
Svar på frågan   
Tack för din fråga. 
 
Det korta och enkla svaret på frågan är ”nej”. 
 
Inom Region Jämtland Härjedalen används en princip som kallas ”Compassionate Use”. Det 
innebär att en prövning görs av enskilda patienters behov av läkemedel som har visat bra 
behandlingsresultat, men ännu inte hunnit bli godkända. Den här typen av beslut är 
sällsynta i vår region. Regionöverläkare och läkemedelsansvariga fick av HS-ledningen i 
februari 2022 i uppdrag att ta fram en rutin för hur sådana beslut på bästa sätt ska hanteras 
framöver. Det arbetet pågår. 
 
I frågan tar du specifikt upp läkemedlet ”Kaftrio” mot Cystisk fibros. Rådet för Nationella 
Nya terapier (NT-rådet) rekommenderar regionerna att avvakta behandling med Kaftrio 
p.g.a. det höga priset. Tandvårds- och läkemedelsförmånsverket (TLV) har av samma skäl 
nekat subvention. TLV har även beslutat att Kaftrio inte ska ingå i högkostnadsskyddet. I 
nuläget görs därför endast undantag för patienter som ska lungtransplanteras. 
 
Tillverkaren av Kaftrio har lämnat in en ny förmånsansökan till TLV med – hoppas vi - en 
bättre prissättning. Vi avvaktar beslut från TLV i den frågan. 
 
 
/Lennart Ledin (L) 
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